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Univerzitní nemocnice vzniklé z fakultních by měly být
"akciovky"

Praha 11. září (ČTK) - Budoucí univerzitní nemocnice, na které se mají změnit fakultní nemocnice, by měly fungovat
nejspíš jako akciové společnosti. Počítá s tím připravovaný zákon, který dnes novinářům představil náměstek ministra
zdravotnictví Marek Šnajdr. V ČR nyní funguje 11 fakultních nemocnic, jako státní příspěvkové organizace je řídí
ministerstvo.     Chystaný zákon by mohl podle záměru ministra zdravotnictví Tomáše Julínka (ODS) platit od ledna
2009. Univerzitní nemocnice by podle návrhu měly být společnou organizací státu a univerzity se zdravotnickou fakultou.
Stát i univerzita by měly v tomto akciovém zařízení podíl. Statut nemocnice by obsahoval povinnost vložit zisk zpět do
léčby, výuky a výzkumu. Členy řídících orgánů nemocnice by navrhoval stát a univerzita, popsal připravovanou úpravu
Šnajdr.     Opoziční ČSSD se již dříve postavila proti privatizaci nemocnic v krajích. Její stínový ministr zdravotnictví
David Rath označil převádění menších nemocnic na akciové společnosti za nehoráznost a rozebírání státního majetku.
Sociální demokraté tvrdí, že na privatizaci ve zdravotnictví doplatí pacienti.     Navrhovaný zákon by měl obsahovat i
výčet univerzitních nemocnic. Ani ministr, ani jeho náměstci ale dnes neupřesnili, kolik těchto zařízení by v ČR vlastně
mělo fungovat. Všechny fakultní nemocnice totiž svou zdravotnickou fakultu nemají. Mezi nimi je například ostravská
nemocnice či pražská Bulovka a Thomayerova nemocnice. Julínek již dříve uvedl, že základem pražského zdravotnictví
by měly být čtyři univerzitní nemocnice - vinohradská, motolská, všeobecná a pražský Institut klinické a experimentální
medicíny IKEM.     Podle Šnajdra jsou otázky na počet univerzitních nemocnic předčasné. Optimalizací nemocniční
sítě se nyní zabývají ministrovy pracovní skupiny. "V tuto chvíli neexistuje žádný výstup z těchto pracovních skupin,
podle kterého by se dalo rozhodovat," řekl Šnajdr.     Fakultní nemocnice slouží jako základna pro vzdělávání lékařů a
farmaceutů. Podle Šnajdra není nyní jejich statut v právním řádu zakotven. Zařízení vybralo ministerstvo zdravotnictví
a měla by být vázána na fakulty, které ale nejsou samostatné. Léčba navíc spadá pod resort zdravotnictví, výuka pod
resort školství. Náměstek označil "dvoukolejnost řízení" za jeden z hlavních problémů.     Podle Julínka by univerzitní
nemocnice měly být špičkově vybaveny a měla by se do nich soustředit specializovaná péče v regionu. Měly by
poskytovat zdravotnické služby, vzdělávat i provozovat vědu a výzkum. Ve zdravotnických zařízeních by mohla ale
vzniknout i univerzitní pracoviště, která by kromě léčby rovněž vyučovala a věnovala se výzkumným projektům.     Na
konci loňského roku bylo ve fakultních nemocnicích zhruba 18.000 lůžek. Pracovalo v nich 38.000 zaměstnanců, z toho
5500 lékařů. Celková ztráta těchto nemocnic činila 4,2 miliardy korun.    
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